
  

 
 

Sanalista selkosuomeksi 

 

Tässä listassa on selityksiä oppimispelin sanoille.  

Sanat ovat kahdessa ryhmässä. 

Ensimmäisen ryhmän sanat liittyvät lakiin, 

ja toisen ryhmän sanat liittyvät kauneudenhoitoon. 

 

 

1. Laki 

 

Säteilylaki 

Säteilylaki kertoo, 

miten säteilyä saa käyttää. 

Lisäksi säteilylaki määrää, 

että Säteilyturvakeskuksen täytyy valvoa säteilyn käyttöä. 

Säteilylain tarkoitus on suojella ihmisiä ja ympäristöä  

säteilyn haitoilta. 

 

Asetus 

Asetus on sääntö tai ohje, 

joka liittyy johonkin lakiin. 

Asetus kertoo tarkemmin, 

miten lakia täytyy noudattaa. 

Esimerkiksi säteilylailla on asetuksia. 

Yksi niistä on sosiaali- ja terveysministeriön asetus (1045/2018)  

(sivu ei ole selkokielinen). 

Se kertoo tarkemmat ohjeet  

esimerkiksi raja-arvoista ja altistuksesta. 

 

https://www.finlex.fi/fi/laki/alkup/2018/20181045


Määräys 

Määräys on sääntö tai ohje, 

joka liittyy johonkin lakiin tai asetukseen. 

Määräys kertoo tarkemmin, 

miten lakia tai asetusta pitää noudattaa. 

Esimerkiksi Säteilyturvakeskus voi antaa määräyksen. 

Yksi niistä on Säteilyturvakeskuksen määräys S/11/2024 

(sivu ei ole selkokielinen). 

Se kertoo tarkemmin,  

miten säteilyä saa käyttää  

esimerkiksi kauneudenhoidossa. 

 

Sääntely 

Sääntely tarkoittaa sitä, 

että asioista annetaan lakeja, asetuksia ja määräyksiä. 

Sääntelyyn kuuluu myös valvonta. 

Viranomaiset valvovat, 

että lakeja, asetuksia ja määräyksiä noudatetaan. 

Esimerkiksi Säteilyturvakeskus valvoo, 

että kauneushoitolat noudattavat säteilylakia. 

 

Lainsäädäntö  

Lainsäädäntö tarkoittaa kaikkia lakeja, asetuksia ja määräyksiä,  

jotka ovat voimassa. 

Lainsäädäntö voidaan jakaa pienempiin osiin. 

Yksi osa on säteilylainsäädäntö. 

Säteilylainsäädäntö tarkoittaa lakeja, asetuksia ja määräyksiä, 

jotka liittyvät säteilyyn. 

 

 

 

https://www.stuklex.fi/fi/maarays/stuk-s-11-2024


2. Kauneudenhoito 

 

Haittavaikutus 

Haittavaikutus on huono vaikutus, 

jota hoito ei saa aiheuttaa. 

Säteilystä voi tulla haittavaikutuksia, 

jos et käytä säteilyä oikein. 

Säteilyn haittavaikutukset voivat olla  

esimerkiksi palovammoja tai arpia. 

 

Hoitoalue 

Hoitoalue on se ihon alue, 

jota käsittelet hoidon aikana. 

Hoitoalue voi olla esimerkiksi 

kasvot tai sääret. 

 

Intensiteetti 

Intensiteetti kertoo, 

kuinka paljon energiaa siirtyy ihon läpi hoitoalueella. 

Kauneudenhoidossa intensiteetti tarkoittaa esimerkiksi sitä, 

kuinka voimakkaasti hoito vaikuttaa ihoon. 

 

Kauneudenhoitolaite 

Kauneudenhoitolaite on laite, 

jolla voi vaikuttaa ihmisen ulkonäköön. 

Laitteella voi esimerkiksi  

hoitaa ihoa tai poistaa karvoja. 

 

 



Lääkinnällinen laite 

Lääkinnällinen laite on esine, laite tai kone, 

jolla voi esimerkiksi hoitaa sairauksia tai tutkia terveyttä. 

Lääkinnällisiä laitteita ovat esimerkiksi  

hengityskone, kuulolaite, laastari ja kuumemittari. 

Myös kauneudenhoidossa käytetään lääkinnällisiä laitteita. 

Niitä ovat esimerkiksi täyteaineet ja laitteet, 

joilla voi poistaa tatuointeja tai karvoja. 

 

Terveyspalvelu  

Terveyspalvelu on palvelu, 

jolla voi esimerkiksi hoitaa tai tukea terveyttä. 

Terveyspalvelun tekee terveydenhuollon ammattilainen. 

Esimerkiksi lääkäri tai sairaanhoitaja 

voi tarjota terveyspalveluita. 

Terveyspalveluita saa tarjota vain, 

jos yrityksellä tai työnantajalla on siihen lupa. 

Lupa voi olla esimerkiksi sairaalalla. 

 

Vaatimus 

Vaatimus on ehto tai sääntö, 

jota täytyy noudattaa, 

jotta saa tehdä jonkin asian. 

Kauneudenhoidossa on erilaisia vaatimuksia, 

esimerkiksi turvallisuusvaatimuksia. 

Turvallisuusvaatimus voi esimerkiksi kertoa, 

millainen kauneudenhoitolaitteen täytyy olla, 

jotta voit käyttää sitä turvallisesti. 

 

 



Vaurio 

Kauneudenhoidossa vaurio tarkoittaa, 

että kudos vahingoittuu tai menee rikki. 

Vaurio voi tulla esimerkiksi silloin, 

jos käytät laitetta väärin. 

Vaurio voi olla esimerkiksi 

palovamma tai arpi.  

 


